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ŠTA NE ZNAMO O TREĆOJ DOZI, A MORALI BISMO DA ZNAMO Izbor vakcine je ključno pitanje: Da li na 

njega postoji univerzalni odgovor ili je svako od nas priča za sebe? 

Davanje treće doze vakcine počelo je zvanično juče u našoj zemlji, a prema preporukama, prioritet su oni 

sa slabijim imunitetom, hronični bolesnici, stariji… Ipak, treću dozu moći će da prime i svi ostali građani 

koji su drugom dozom vakcinisani najmanje pre šest meseci. Na raspolaganju su kao i do sada četiri vrste 

vakcina, kineska vakcina (Sinopharm), ruska vakcina (Sputnjik V) i vakcine proizvođača Pfizer-Biontech i 

AstraZeneka, pa građani mogu da biraju koju žele. 

Doc.dr Verica Jovanović, direktorka Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" u razgovoru za 

„Blic“ objašnjava sve nedoumice u vezi sa trećom dozom. Da li treba otići kod svog izabranog lekara ili je 

dovoljno porazgovarati sa doktorom na vakcinalnom punktu, da li je bezbedno da građani sami biraju 

koju će treću dozu, ili je ipak bolje da se pre toga posavetuju sa svojim lekarom… 

-Nema potrebe ići kod izabranog lekara. Lekar na vakcinalnom punktu će vam pružiti odgovore na 

pitanja pre primanja treće doze vakcine. Vi ste se već vakcinisali sa dve doze. Posle druge doze je prošlo 

šest meseci. I dalje smo u epidemijskom talasu, pojavljuju se nove modifikacije virusa i pomoć trece doze 

vakcine je veoma poželjna. Odluku o vrsti vakcine koja će biti primenjena kao treća doza donosi osoba 

koja se vakciniše, ali je pre samog sprovođenja vakcinacije neophodna konsultacija sa lekarom na 

vakcinalnom punktu, koji nakon sagledavanja prisustva kontrindikacija za imunizaciju može dati 

preporuku. Osoba koja prima treću dozu, vakcinisana je već dva puta istom vakcinom, pa se isti princip i 



 
 

vakcinacija istom vakcinom očekuje i sada. Najznačajnija je nova doza koja treba da poveća zaštitu 

vakcinisane osobe. Nije važna vrsta vakcine. Takođe, ukoliko neko želi da promeni vrstu vakcine i to je 

moguće. Svakako, razgovor sa lekarom na vakcinalnom punktu biće dostupan, a osoba može da odluči, 

da li će kao treću dozu odabrati neku drugu vakcinu, kaže dr Jovanović. 

Šta oni koji nisu razvili antitela sa kineskom vakcinom 

Među vakcinisanima ima i onih koji su slabije reagovali na kinesku vakcinu, stariji od 50-60 godina i 

posebno muškarci što je utvrđeno domaćim istraživanjima. Nameće se pitanje, da li bi ponovo trebalo da 

prime istu vakcinu koja "nije radila" i gde je potvrđeno ili da menjaju i da prime neku drugu. 

-Procena jačine reagovanja na vakcinu (slabo ili jako) je veoma relativna. Provera koncentracije antitela 

nije jedini pokazatelj stvorenog imuniteta, jer pored tog humoralnog postoji i ćelijski imunitet, koji se 

veoma retko meri i to rade veoma specijalizovane ustanove najčešće u studijama. Takođe, provera 

imunog odgovora tj. nivoa antitela se ne preporučuje nakon vakcinacije protiv COVID-19, s obzirom da 

za sada ne postoji standardizovani test, niti je utvrđena vrednost nivoa antitela. Ova oblast se još 

istražuje. Takođe, nivo antitela u krvi nije jedini pokazatelj odgovora organizma na antigene koje nosi 

vakcina. Najznačajnije je da osoba vakcinom spreči infekciju i obolevanje od COVID-a, kao i teške 

komplikacije i smrtne ishode od kojih se spašavamo upravo vakcinom, kaže dr Jovanović za „Blic“. 

-U cilju postizanja kolektivnog imuniteta i kontrole epidemije u Srbiji i dalje nam je primarni cilj u borbi 

protiv COVID 19, vakcinacija do sada nevakcinisanih lica. Povećanjem broja vakcinisanih u celokupnoj 

populaciji uspostavljamo kontrolu epidemije u Srbiji, smanjujemo broj osoba na bolničkom lečenju i broj 

smrtnih ishoda od ove bolesti. Vakcinacija protiv COVID19 je suverena strategija borbe protiv COVID 19 i 

kontrole COVID 19 - kaže dr Jovanović. 

Treću dozu vakcine moći će da prime svi građani kojima je prošlo šest meseci od druge doze, a prioritet 

imaju oni kojima je oslabljen imuni sistem, hronični bolesnici, ljudi koji su imali transplantaciju organa, 

kao i svi oni koji imaju oboljenja koja ne bi bilo dobro da se iskombinuju sa koronom, izjavio je ministar 

zdravlja Zlatibor Lončar. 

Procedura za vakcinaciju, kako je pojasnio, je jednostavna, te će u narednim danima svi koji su stekli 

uslov za treću dozu dobiti sms poruku ili mejl. Nakon toga će moći da zakažu vakcinaciju preko E-portala, 

a drugi način je da dođu u dom zdravlja ili ambulantu, u kojima se vrši vakcinacija, sa primerkom da su 

vakcinisani i da je prošlo šest meseci od druge doze. 

Ministar je još jednom podvukao, da će građani moći ponovo da se odluče za jednu od doza, čak i ako to 

nije bila vakcina istog proizvođača koju su primili pre šest meseci. 

- Ništa ne može loše da im se desi ako prime istu ili drugu vakcinu, jer imamo primere da su ljudi primali 

različite doze i da nije bilo problema – izjavio je Lončar za TV Pink. 

Kako je naglasio ima dovoljno vakcina za sve, kao i da ima dovoljno medicinskog osoblja koji na 

vakcinaciji rade. Vakcinacija je, podseća ministar, jedini način da se spreči širenje virusa, kao i njegova 

mutacija. 



 
 

Virusolog prof.dr Tanja Jovanović kaže za „Blic“ da je nacionalni komitet za imunizacije preporučio da 

treća doza vakcine može da bude bilo koja vrsta vakcine. Prema njenim rečima, ova doza treba samo da 

pojača vakcinalni imunitet koji je postignut prethodnom vakcinacijom. 

-Zato je najlogičnije da treća doza bude ista vrsta vakcine. Ali, ako prethodna imunizacija nije dovela do 

sticanja imuniteta, onda je preporuka da se pokuša imunizacija sa drugom vrstom vakcine, rekla je 

profesorka Jovanović. 

Izuzetak predstavlja treća doza, za vakcinisane Sputnik V vakcinom. Ova vakcina se sastoji iz dve 

komponente koje se razlikuju po nosaču koji nosi vakcinalnu komponentu, a to su različiti tipovi 

humanog adenovirusa. Zato je najbolje, porazgovarati sa svojim izabranim lekarom, ili onim na 

vakcinalnom punktu 

-Na početku vakcinacije mogli smo da biramo vakcinu. Znači, da već imamo razloge koji su nas 

opredeljivale za izbor vakcine. Ukoliko iz bilo kog razloga ipak imate dilemu oko izbora vakcine, za treću 

dozu, potrebno je da se konsultujete sa izabranim lekarom, ili lekarom na vakcinalnom punktu. Posebno 

je važna konsultacija sa lekarom ukoliko su postojale neke neželjene reakcije u toku prethodne 

vakcinacije, ili je u međuvremenu došlo do pojave novih zdravstvenih problema koji mogu da utiču na 

imunizaciju, izjavila je profesorka Jovanović. 

 

 



 
 

 

Nesigurna epidemiološka situacija, da li nas očekuju nove mere 

Broj novoobolelih od koronavirusa se iz dana u dan povećava i dostigao je gotovo 1.500. Epidemiolozi 

najavljuju sednicu Kriznog štaba na kojoj će se razmatrati o eventualnim novim merama. Istovremeno, 

juče je počela da se daje i treća doza vakcine. 

Osmoro novozarženih u Vranju, 19 na bolničkom lečenju 

U Vranjanskoj kovid ambulanti u utorak je pregledan 61 građanin, od čega 46 prvi put. Urađeno je 46 

antigenskih testova, osam je pozitivno na koronavirus. 

Devetnaest pacijenata koji su pozitivni na koronavius hospitalizovano je u kovid bolnici Zdravstvenog 

centra Vranje – 18 sa upalom pluća, od kojih je sedmoro na terapiji kiseonikom. 

Na bolničko lečenje primljena su tri pacijenta, otpuštena četiri, a tri su transportovana za Kruševac. 

Pozitivno 20 odsto testiranih studenata u Beogradu, uglavnom se zaražavaju na putovanjima 

Direktorka Studentske poliklinike dr Marija Obradović rekla je da je poslednjih dana povećan broj 

posetilaca u respiratornoj ambulanti sa tegobama koje se uglavnom odnose na malaksalost i povišenu 

telesnu temperaturu.  

"Nažalost, epidemija se ponovo vraća u blažem obliku nego što je bilo ranije. Studenti dolaze najčešće sa 

nekog putovanja ili sa neke žurke. Preko 30 posto studenata se zarazilo na putovanjima. Imamo velike 

grupe studenata koji su negde putovali, na neki odmor, na neku međunarodnu studentsku razmenu koji 

su jednostavno došli i imaju tegobe", rekla je dr Obradović za RTS. 

Dodala je da se među njima nalazi i određeni broj vakcinisanih studenata i da ti studenti imaju blaže 

tegobe i blažu kliničku sliku od onih koji se nisu vakcinisali. 

Obradovićeva je istakla da su tokom velikih talasa u Studentskoj poliklinici beležili i preko 90 odsto 

zaraženih studenata koji su se javili lekaru, a da je sada taj procenat značajno manji. 

"Prošlog meseca je bilo manje od 30 studenata ukupno pozitivnih, sada ih je već za deset dana 60. Tako 

da je procenat pozitivnih od onih koji su se javili 20 posto", rekla je Marija Obradović. 

Epidemijska situacija u Srbiji se pogoršava. Od početka pandemije registrovano je 734.816 novih 

slučajeva, a broj umrlih popeo se na 7.177 što ukazuje na procenat smrtnosti od 0,98 odsto. 

U domovima zdravlja i na drugim vakcinalnim punktovima širom Srbije juče je počelo davanje treće doze 

vakcine protiv koronavirusa. 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek naveo je da nema potrebe da se građani sami 

prijavljuju za vakcinaciju i da će dobiti poziv od e-Uprave. 



 
 

 

Naglasio je da bi građani koji nisu primili prve dve doze to trebalo da učine kako se virusu ne bi 

omogućilo da opstane i da bi se izbegla katastrofa.  

 Prof. dr Branislav Tiodorović član Kriznog štaba rekao je za RTS da se epidemiološka situacija ocenjuje 

kao nesigurna sa tendencijom prelaska u nepovoljnu.Tiodorović navodi da sve možemo da uradimo, ali 

ako ne preskočimo procenat obuhvata od 60-65 odsto vakcinacije, a sada smo malo iznad 50 odsto, 

nećemo postići dobar efekat. 

Prof. Tiodorović izjavio je da se znaju uslovi pod kojima se daje treća doza vakcine.  

"Pre svega to su one osobe koje imaju pad imuniteta, sa imunodeficijencijom. Uključili smo i one koji su 

izloženi svojim boravkom, u socijalnim ustanovama, oni koji obavljaju zdravstvenu delatnost i sigurno 

osobe koje često putuju u inostranstvo", kazao je Tiodorović. 

Medicinski deo Kriznog štaba tražio je konsultacije i sednicu, i trebalo bi da se uskoro održi, potvrdio je 

epidemiolog Predrag Kon.Na stolu će, kako očekuje, biti pitanja uvođenja novih mera i načina održavanja 

nastave u novoj školskoj godini. 

 

 



 
 

 Bolnica u Novom Pazaru vraća se u kovid sistem 

Opšta bolnica u Novom Pazaru od srede se ponovo vraća u kovid sistem, zbog povećanog broja 

pacijenata zaraženih koronavirusom, kao i zbog znatno povećanog broja pregleda i prijema pacijenata, 

saznaje Nova.rs. 

Kako se broj zaraženih povećava iz dana u dan, doneta je odluka da bolnica pređe u kovid sistem rada, 

rekli su izvori Nova.rs. 

U Novom Pazaru je vrlo mali broj vakcinisanih građana, prema zvaničnim podacima samo 22.556 

građana je primilo prvu dozu vakcine. Novopazarci nisu poslušali apele struke i odbijaju da se vakcinišu, 

tvrde iz nadležnih institucija u tom gradu. 

Sa druge strane, na porast broja novozaraženih uticao je i veliki broj veselja i porodičnih skupova. Naime, 

prethodnih nekoliko meseci u Sandžaku se često slavilo, za razliku od prošle godine kada su na snazi bile 

mere vlade o zabrani okupljanja, piše Nova.rs. 

 

 

Štab u Nišu preporučio privatnicima da motivišu zaposlene da se vakcinišu 



 
 

Od ukupnog broja pacijenata obolelih od kovida-19 u Nišu, 92,3 procenta je onih koji nisu vakcinisani, 

saopštio je večeras Gradski štab za vanredne situacije uz preporuku privatnim preduzetnicima "da 

motivišu svoje zaposlene da se vakcinišu", jer time "i poslodavac i zaposleni ne dovode u pitanje 

poslovanje i prekid rada zbog zaražavanja radnika, a time i svoje zarade". 

Gradski štab u Nišu je izdao novinarima saopštenje, ali nije bilo poziva da se sastanak medijski isprati. 

„Neophodna je striktna primena važećih epidemioloških mera Кriznog štaba Vlade Srbije. Za vreme 

boravka na javnim mestima u zatvorenom prostoru, građani su dužni da obavezno nose zaštitne maske. 

Posebno u javnom gradskom prevozu, drumskom i železničkom prevozu putnika“, navodi se u 

saopštenju i ističe da će predstojeći niški festival Filmski susreti, od 21. avgusta, biti održan na Letnjoj 

pozornici u Tvrđavi ali uz striktnu primenu epidemioloških mera zaštite. 

„Кako je organizator Filmskih susreta dobio saglasnost nadležnih republičkih organa za održavanje 

festivala, gradski štab za vanredne situacije Grada Niša zahteva od organizatora da uz osnovne 

epidemiološke mere zaštite obezbedi ulazak kompletno vakcinisanim posetiocima i posetiocima sa 

urađenim testom“, navodi se. Organizator festivala će, kako se dodaje, obezbediti mogućnost testiranja 

(brzi test) nevakcinisanim građanima na punktu ispred mesta održavanja. Takođe, Štab najavljuje da će 

na mestima, gde se okuplja veći broj građana, organizovati dežurstvo „komunalnih redara“. 

 

 



 
 

Pravnici govore o merama koje se mogu doneti tokom pandemije uključujući povlastice za osobe koje su 

primile vakcinu 

Kovid propusnice za vakcinisane nisu kršenje Ustava 

Francuska, Kipar, Austrija, Izrael, Grčka… samo su neke od država koje su uvele kovid propusnice tako da 

u zatvorene prostore mogu ući samo osobe koje su ili primile obe doze vakcine protiv kovida 19 ili imaju 

negativan test obično ne stariji od 48 sati ili su nedavno preležale kovid. 

Da bi nešto slično moglo postati praksa i u Srbiji za sada nema naznaka, a svaki razgovor o kovid 

propusnicama praćen je dilemom – da li je to u skladu sa Ustavom, te da li bi na taj način bili 

diskriminisani nevakcinisani građani. Ta dilema zapravo je proizašla iz izjava predsednika Srbije 

Aleksandra Vučića. 

Odgovarajući na pitanja o kovid propusnicama, predsednik se u dva navrata pozvao na Ustav. Pravnici sa 

kojima je Danas razgovarao međutim navode da ovakve propusnice ne bi bile kršenje ustavnih prava 

građana, podsećajući istovremeno i na raniju odluku Ustavnog suda u pogledu obavezne vakcinacije 

dece, ali i na nedavnu odluku Evropskog suda za ljudska prava o istom pitanju. 

Odgovarajući na pitanje o kovid propusnicama sredinom jula, predsednik Vučić je kazao „imamo Ustav 

koji kaže da su svi građani ravnopravni“. 

– Kako da kažem jednom građaninu da sme u tržni centar jer je vakcinisan, a drugom da ne sme jer nije? 

A znate da sam veliki pobornik vakcinacije. Ali kako da odbranim Ustav – rekao je Vučić. 

U međuvremenu, sve više lekara, uključujući i članove Kriznog štaba, reklo je da podržavaju uvođenje 

kovid propusnica, ističući da je sa epidemiološke tačke takav potez i te kako opravdan. 

Odgovarajući ponovo na pitanje o kovid propusnicama, predsednik Vučić je pre četiri dana ponovio je da 

se mora poštovati Ustav. 

– Mi ćemo naravno da slušamo i dr Kona i dr Šeklera (koji su se založili za kovid propusnice prim. aut.) ali 

moramo da razmišljamo I o poštovanju ustava, pa ćemo da vidimo – rekao je Vučić. 

Odgovarajući na pitanje da li bi uvođenje kovid propusnica bilo kršenje Ustava, pravnici – Milan 

Antonijević i Vladica Ilić složni su da ne bi. 

Milan Antonijević, koji je juče bio u Francuskoj, kaže da u toj zemlji koja je uvela kovid propusnice, nije 

„osetio ništa što bi zaličilo na diskriminaciju“. 

– Možete se testirati svugde, testovi su još uvek besplatni, ljudi razumeju zbog čega su te mere uvedene, 

a ujedno, još uvek nisam video u ljudskim pravima član konvencije koji garantuje pravo zaraženom da 

uđe u muzej, na koncert, u kafić, restoran ili voz gde može ugroziti druge. Mere vakcinacije je propisala 

naša država, donekle i pojasnila, pored svih državotvornih Nestorovića, zašto je nacionalni interes da se 

velika većina stanovništva vakciniše i to je to. Ostaju sada pojedinačne mere koje se mogu uvoditi. Sve u 



 
 

svemu, kao država možete uvoditi mere, proporcionalne i primerene demokratskom društvu, a da li smo 

demokratsko društvo, drugo je pitanje – navodi Antonijević. 

On podseća i da je Ustavni sud 2017. izneo stav da nema prepreka za obaveznu vakcinaciju dece. 

Antonijević takođe podseća i na nedavno mišljenje Evropskog suda za ljudska prava, koji je istakao 

između ostalog da je obavezna vakcinacija „neophodna u demokratskom društvu“. Evropskom sudu su 

se prethodno obratili roditelji iz Češke čija deca nisu primljena u vrtiće zbog nevakcinisanja. 

U svojoj presudi sud je istakao još da je vakcinacija čin društvene solidarnosti onih građana koji 

preuzimaju minimalni rizik kako bi zaštitili društvo kao celinu, a posebno one koji su najosetljiviji zbog 

drugih bolesti koje imaju. 

Vladica Ilić, iz Beogradskog centra za ljudska prava, upravo ovaj deo smatra izuzetno važnim kada se 

govori o uvođenju kovid propusnica i eventualnoj diskriminaciji nevakcinisanih na taj način. 

On kaže da bi i obavezna vakcinacija određenih grupa i uvođenje kovid propusnica bio način da se zaštite 

građani koji zbog osnovnih bolesti ne mogu da prime vakcinu a istovremeno imaju veći rizik od razvoja 

teškog oblika kovida 19. 

– U ovakvim okolnostima država može da uvede ili obaveznu vakcinaciju za određene grupe građana, 

kao što su na primer zdravstveni radnici ili neke druge profesije, ili da ograniči pristup određenim 

mestima osobama koje nisu vakcinisane (nemaju negativan test, odnosno nisu preležali kovid) ili da ne 

radi ništa, što je trenutno slučaj, i što je najgora opcija. Uvođenje kovid propisnica zapravo bi bilo jedan 

mekši pristup u odnosu na obaveznu vakcinaciju za određene grupe. Pri tome i jedno i drugo je moguće 

ako je ta mera srazmerna, ako je zakonski precizna i jasna – kaže Ilić. 

On ističe i da „prava zagarantovana Ustavom, kao što su sloboda kretanja i sloboda okupljanja, mogu da 

se ograniče zarad zaštite javnog zdravlja“. 

– Stoga uvođenje kovid propusnica koje bi omogućilo onima koji su primili vakcinu, preležali kovid ili koji 

imaju negativan test da uđu u zatvorene prostore, ili na veća okupljanja, ne bi bilo kršenje Ustava. Mi 

smo imali kršenje Ustava tokom vanrednog stanja kada stariji grđani nisu dva meseca skoro mogli da 

izađu iz kuće, a kovid propusnice ne bi bile kršenje Ustava – zaključuje Ilić. 

Ustavni sud može i treba da se oglasi 

Upitan da li Ustavni sud sam po sebi, bez prethodnog podnošenja inicijative, može da da mišljenje o 

kovid propusnicama, kao pitanju koje je važno, Milan Antonijević kaže da Ustavni sud „postupa i po 

podnetim inicijativama, ali i po sopstvenoj inicijativi, tako da nema prepreke da u isto vreme sa novim 

merama čujemo i njihov jasan stav.“ „Drugo je pitanje Ustavnog suda i zašto nemamo više aktivnosti na 

toj strani. Ne volim kada institucije ćute, tužilaštvo, sudovi. O tome takođe mogu obaveštavati javnost“, 

navodi Antonijević. 



 
 

 

 

Dr Lejla Ćeranić: Nikad neću zaboraviti kada su kiseonik delila tri pacijenta 

Polovina juna 2020. godine. Ispod dobro „ušuškanog“ tepiha skrivanja i zataškavanja, počela je da kulja 

strašna kovid priča. 

Na gradskim tablama umrlice su pretrpavale jedna drugu. U bolničkom krugu putevi pomešani, prljavo i 

čisto bilo je isto. 

Ispred lekarskih ordinacija dugi redovi „sumnjivih“ i obolelih od korona virusa u pratnji mnogobrojne 

rodbine. Građanima se uporno upućuju poruke da više veruju ušima nego očima. 

U jednoj od najstarijih zgrada smešteno je malo Infektivno odeljenje. Taman je, sa 25 postelja, za 

„redovne prilike“, a pretesno za udar koji je naišao. 

Ispred nestvarna slika, kao na filmovima, tamo daleko, kad se ljudi, u dugim redovima, tiskaju da dođu 

na red do lekara. Tamo daleko počelo je da se živi i ovde. 

Zaraženi, ispred odeljenja, sede na stolicama, na betonu i travi i čekaju svoj red. Nervozno se raspituju 

da li neko unutra radi, zašto je sve tako sporo… Čuje se i po neka psovka. 

 



 
 

U tom trenutku, Infektivno odeljenje je desetkovano. Od tri infektologa, dva su zaražena, jedan deo 

medicinskih sestara je oboleo, drugi deo je u učestalim transportima teško obolelih i veće zdravstvene 

centre. Popunjavanje svih praznina palo je na dr Lejlu Ćeranić, infektologa. 

Pregledala je, određivala terapiju, smeštala obolele na odeljenju… bila lekar i medicinska sestra. Na 

odeljenju je bila od 7 sati ujutru do 22 sata uveče, sa obaveznom pauzom za doručak uveče, oko 19 sati. 

U žaru borbe prod korona pošasti, zek se čulo za najmlađeg infektologa na Infektivnom odeljenju, dr 

Lejlu. Priču o njoj pričali su pacijenti i njihove porodice. 

Novopazarci su joj ubrzo dodelili titulu heroine, zbog borbe za živote ljudi u najdramatičnijim danima za 

Novi Pazar. Zbrinjavanje zaraženih i borbu za njihove živote stavila je ispred porodice i svoje četvoro 

maloletne dece, od kojih je najmlađe, prošle godine, imalo samo dve godine. 

Sa ove vremenske distance, priznaje da je bilo i strahova i dilema. 

– Nemoć je bila prisutna, ali sam je terala od sebe. Pokušavala sam da razmišljam drugačije, iako je bilo 

nemoguće da se izbegne osećaj nemoći kada u toku dana izgubite više života – priseća se ova lekarska 

heroina vremena kada su umrlice bile na svakom ćošku, koje su skidane po naređenju da se prikrije 

stvarni broj umrlih, a korona je, tih dana, odnosila i po desetak života. 

Dok je zbrinjavala obolele shvatila je koliko su ljudi „slabi i nemoćni, da ova nevidljiva pošast ne štedi i ne 

pravi razlike koje sam čovek nameće“. 

– Bolest ne bira boju kože, naciju, veroispovest, socijalni status… Moji strahovi su bili usmereni prema 

tome da li će ovo ikada proći, da li ćemo imati dovoljno snage ako epidemija potraje duže?! – kaže dr 

Ćeranić. 

Iz tog vremena, za nju je najupečatljiviji događaj bio kada su „iz potpunog kolapsa zdravstvenog sistema 

uspeli, za nekoliko dana, da postanu sistem koji savršeno funkcioniše i odgovori zahtevima pandemije“. 

– Ne mogu da zaboravim pomoć i solidarnost kolega iz Beograda, Kragujevca, Kraljeva, Kruševca, 

Sarajeva i Tuzle. Prava i velika privilegija je doživeti nešto tako u karijeri – naglašava ova lekarka i među 

heroje i heroine ubraja svoje kolege i koleginice iz novopazarske Opšte bolnice, kojima je dugotrajni rad 

u crvenoj zoni obeležio karijere. 

Koliko god se trudila da potisne sećanja na prošlogodišnji jun i jul, dr Ćeranić ne može da zaboravi 

manjak kadrova, opreme i po 200-300 pacijenata dnevno, koji su se javljali lekaru sa teškim kliničkim 

slikama, kada su tri pacijenta delila jednu kiseoničku masku, kada je panično zvala svoje pretpostavljene 

da dopreme boce sa kiseonikom jer se ljudi guše…. 

Sebe ne doživljava kao heroinu, samo je radila svoj posao i znala je da je potrebna bolnici i bolesnicima. 

Onako kako se zaklela Hipokratu. 

 



 
 

Sugrađani su joj dodelili titulu herone, u Opštoj bolnici postala je v.d. načelnice Infektivnog odeljenja. Tu 

„titulu“ je izgubila samo posle mesec dana. 

V.d. direktora joj je odluku o smeni poslao preko interne kurirske službe. Od naroda joj stizalo 

blagosiljanje, a od bolničkih rukovodilaca kazna za podignut glas zbog propusta i loše organizacije u toku 

prošlogodišnje krize. Sa još 36 kolega specijalista potpisala je peticiju za smenu, još uvek, aktuelnog 

rukovodstva. 

U januaru ove godine, nedeljnik „NIN“ proglasio je za ličnost godine 2020. Tada je rekla da je 

„iznenađena i počastvovana“ i da je to priznanje za borbu u toku epidemije,“ nagrada za moju porodicu i 

ceo kolektiv koji je bio sa mnom u tim teškim trenucima. Ovo je nagrada i za sve lekare u Srbiji, da se 

čuje naš glas i da se sazna za naš položaj u društvu“. 

Novopazarci svojim lekarkama-heroinama smatra anesteziološkinje dr Tanju Petrović iz Kraljeva i dr 

Gordanu Dimitrić i specijalistkinju za plućne bolesti dr Jasminu Osmanović. 


